
In	deze	Nieuwsbrief	willen	we	graag	met	u	vooruitblikken.	Het	CvTA	heeft	in	het	kader	van
zijn	nieuwe	Toezicht	beleid	in	de	afgelopen	periode	het	nodige	in	gang	gezet,	waarvan	wij
in	deze	Nieuwsbrief	graag	verslag	doen.

Ook	hebben	we	als	CvTA	onze	1e	wettelijke	evaluatie	als	 toezichthouder	achter	de	rug.
Het	 rapport	 is	 nu	 gepubliceerd	 en	 iedereen	 kan	 er	 kennis	 van	 nemen.	 Wij	 zijn	 positief
over	 de	 gedane	 aanbevelingen	 en	 gaan	 daar	 mee	 aan	 de	 slag.	 Daarom	 gaan	 we	 de
komende	tijd	ook	graag	met	u	 in	gesprek.	Zoals	we	ook	 in	ons	Jaarplan	2025	hebben	aangegeven,	roept	het
CvTA	op	tot	een	Breed	Gesprek.

De	wereld	 is	volop	 in	beweging	en	dat	brengt	veranderingen	met	zich	mee.	Daarom	is	het	ook	 logisch	dat	er
weer	nagedacht	wordt	over	aanpassingen	van	de	Wet	toezicht.	Als	CvTA	staan	we	open	voor	voorstellen	die	de
wet	 verduidelijken	 en	 efficiënter	 maken,	 zolang	 ze	 maar	 een	 bijdrage	 leveren	 aan	 de	 versterking	 van	 het
collectief	beheer	naar	de	toekomst	toe.	We	kijken	daarbij	goed	naar	wat	werkt	en	wat	niet	werkt.	Zolang	de	wet
nog	 niet	 gewijzigd	 is,	 blijven	 we	 werken	 op	 de	 huidige	 manier	 en	 de	 door	 het	 CvTA	 ingezette	 verbeterde
werkwijze.	Dit	betekent	ook	dat	naleving	van	de	nu	geldende	Wet	toezicht	van	belang	blijft.

Als	organisatie	hebben	we	gewerkt	aan	digitale	toegankelijkheid,	zie	ook	onze	vernieuwde	website.	We	nodigen
u	graag	uit	om	ons	te	laten	weten	wat	u	daarvan	vindt.	En	met	de	komst	van	Irina	Choulguina	is	het	CvTA	op
sterkte	en	hebben	we	gevolg	kunnen	geven	aan	onze	ambities	om	verder	te	werken	aan	het	zijn	van	een	goede
publieke	dienstverlener,	een	effectieve	toezichthouder	en	een	goed	werkgever.
Daar	mag	u	ons	in	2025	op	blijven	aanspreken.	

Ad	Koppejan
Voorzitter	CvTA

U	kunt	het	rapport	hier	inzien.	Een	link	naar	de	kabinets-	en
beleidsreactie	vindt	u	hier.
	
Het	CvTA	onderschrijft	de	twee	grote	opgaven	die	in	het	eindrapport
worden	benoemd	waar	hij	de	komende	jaren	verder	mee	aan	de	slag	wil
gaan.
	

Opgave	1:	het	in	de	praktijk	brengen	en	uitvoeren	van	de	vastgestelde	toezichtstrategie	CvTA
We	zijn	blij	met	de	erkenning	en	waardering	van	de	onderzoekers	voor	deze	nieuwe	aanpak	en	dat	er	ook
geadviseerd	wordt	om	de	middelen	voor	het	CvTA	structureel	te	versterken.	Met	het	structureel	maken	van	de
begroting	van	het	CvTA	voor	2025	wordt	hier	ook	daadwerkelijk	invulling	aan	gegeven.	Het	CvTA	kan	zich	er
goed	in	vinden	dat	er	periodiek	zal	worden	bekeken	welke	middelen	nodig	zijn	om	het	toezicht	uit	te	kunnen
voeren.	Wij	zijn	daarbij	blij	met	de	huidige	financieringssystematiek	voor	de	kosten	van	het	toezicht	waardoor
het	CvTA	voldoende	kwalitatief	en	onafhankelijk	toezicht	kan	uitvoeren.
	
Opgave	2:	het	investeren	in	de	relatie	met	de	organisaties	onder	het	toezicht
We	hebben	hier	de	afgelopen	periode	veel	in	geïnvesteerd,	maar	naar	blijkt	nog	niet	voldoende	gezien	de
bevindingen	van	de	onderzoekers.	Hoewel	er	natuurlijk	altijd	al	snel	een	spanning	zit	op	de	relatie	tussen	een
toezichthouder	en	de	24	ondertoezichtgestelden,	onderschrijven	we	volledig	het	door	de	onderzoekers	gestelde
doel	om	het	wederzijdse	begrip	en	vertrouwen	toe	te	laten	nemen,	met	respect	voor	ieders	verantwoordelijkheid.
	
Initiatief	vereenvoudiging	en	verduidelijking	Wet	toezicht
Het	CvTA	is	blij	met	het	initiatief	om	te	kijken	naar	vereenvoudiging	en	verduidelijking	van	de	Wet	toezicht.	Het
CvTA	verkent	momenteel	op	basis	van	zijn	risicogerichte	toezicht	of	het	preventieve	toezicht	op	basis	van
artikelen	3	en	5	van	de	Wet	toezicht	in	de	toekomst	vooruitlopend	op	een	mogelijke	wetswijziging	anders	kan
worden	ingericht	ten	behoeve	van	het	verminderen	van	regeldruk	bij	cbo’s.	Daarover	gaat	het	CvTA	met	de
sector	nog	verder	in	gesprek,	waarbij	ook	de	ervaringen	met	de	inrichting	van	en	governance	bij	cbo’s	en	obo’s
inzake	artikel	2	van	de	Wet	toezicht	kan	worden	betrokken.
	
Overige	aanbevelingen:	verder	in	gesprek	met	JenV
Wat	betreft	de	overige	aanbevelingen	gaat	het	CvTA	graag	verder	in	gesprek	over	overige	aanbevelingen	met
het	ministerie	van	Justitie	en	Veiligheid	(JenV)	om	samen	te	bepalen	op	welke	wijze	hier	invulling	aan	kan
worden	gegeven,	op	welke	termijn	en	wat	daarvoor	nodig	is.
	
De	Kaderwet	zelfstandige	bestuursorganen	schrijft	voor	dat	het	functioneren	van	een	zbo	als	het	CvTA	eens	in
de	vijf	jaar	moet	worden	beoordeeld	op	doelmatigheid	en	doeltreffendheid.	Het	ministerie	van	JenV	heeft
opdracht	gegeven	aan	de	KWINK	Groep	om	deze	evaluatie	uit	te	voeren.	Voor	het	CvTA	is	het	sinds	zijn
oprichting	in	2003	de	eerste	wettelijke	evaluatie.	Het	resultaat	van	de	evaluatie	die	betrekking	heeft	op	de
periode	2018	–	2023	is	vandaag	aangeboden	aan	de	Tweede	Kamer.

Het	CvTA	signaleert	dat	verschillende	ontwikkelingen	steeds	meer	 invloed	hebben	op
de	 sector	 collectief	 beheer.	 Het	 gaat	 daarbij	 om	 internationale,	 digitale	 en
technologische	ontwikkelingen,	die	de	sector	voor	uitdagingen	stellen.

In	het	jaarplan	2025	wordt	opgeroepen	tot	het	voeren	van	een	breder	gesprek	met	alle
betrokken	stakeholders	bij	het	collectief	beheer	in	Nederland.	Ieder	vanuit	zijn	eigen	rol,
zodat	 kan	 worden	 bezien	 hoe	 de	 sector	 zich	 ten	 opzichte	 van	 deze	 ontwikkelingen
verder	kan	versterken.	Daarbij	wil	het	CvTA	nadrukkelijk	ook	zijn	wettelijke	evaluatie	en
het	onderzoek	van	VOI©E	met	betrekking	tot	toezicht	in	Europa	betrekken.	Op	23	juni
a.s.	gaat	het	CvTA	in	dit	verband	in	gesprek	met	de	sector	en	belanghebbenden.
	
Het	 CvTA	 richt	 zich	 in	 2025	 op	 governance,	 efficiënter	 preventief	 toezicht	 en	 de
inbedding	van	de	 individuele	 	kostennorm.	Voor	de	organisatie	gaat	de	focus	uit	naar
het	 bestendigen	 van	 investeringen	 in	 continuïteit,	 capaciteit,	 dienstverlening	 en
effectiviteit	als	toezichthouder.

U	kunt	het	jaarplan	2025	hier	inzien.

Het	College	van	Toezicht	Auteursrechten	(CvTA)	publiceerde	eind	december	2024	het
Rapport	Toezicht	Financiën	2023:

“Gerichter	zicht	op	financiële	ontwikkelingen:	veerkracht	en	hogere	kosten.”
Het	Rapport	Toezicht	verschijnt	in	een	aangepaste,	beknopte	vorm	en	gaat	gericht	in
op	de	financiële	aspecten	van	het	toezicht	door	het	CvTA	op	de	cbo’s	in	2023.
Zo	ziet	het	CvTA	dat	de	incasso	en	repartitie	van	de	cbo’s	zich	hebben	hersteld	na	de
coronajaren,	dat	de	cbo’s	over	het	algemeen	financieel	robuust	zijn,	maar	ook	dat	de
beheerskosten	van	de	sector	meer	toenemen	dan	de	consumenten	prijsindex	2023
(cpi).	Het	reparteren	binnen	de	wettelijke	termijnen	vertoont	een	geringe	verbetering.
De	cbo’s	onderkennen	in	het	algemeen	financiële	risico’s,	zoals	continuïteits-	en
frauderisico’s.

Vervolgstappen	en	Rapport	Toezicht	Financiën	2024
Het	CvTA	heeft	in	het	Rapport	een	aantal	gerichte	vervolgstappen	bepaald.	Het	kan
gaan	om	het	betrekken	van	bepaalde	financiële	ontwikkelingen	bij	een	met	de	sector	te	voeren	breder	gesprek.
In	andere	gevallen	wordt	aan	de	cbo’s	om	nader	inzicht	of	een	zelfanalyse	gevraagd.	Twee	punten	met
betrekking	tot	de	ontwikkeling	van	de	kosten	bij	individuele	cbo’s	en	in	de	ketens	betrekt	het	CvTA	bij	de
evaluatie	van	de	individuele	kostennorm.	En	voor	een	beperkt	aantal	ontwikkelingen	volgt	nu	geen	vervolgstap
aangezien	daar	geen	aanleiding	toe	is.
Alleen	over	deze	vervolgstappen	wordt	in	het	Rapport	Toezicht	Financiën	2024	verantwoording	afgelegd.	Dit
betekent	ook	dat	over	de	andere	financiële	onderwerpen	in	2024	geen	uitvraag	bij	de	cbo’s	zal	worden	gedaan.

U	kunt	het	Rapport	Toezicht	Financiën	2023	hier	inzien.

Per	6	januari	2025	is	Irina	Choulguina	bij	het	CvTA	in	dienst	getreden	als	financieel
professional.

Irina	heeft	veel	ervaring	met	financiële	en	administratieve	processen.	Het	CvTA	is	verheugd
met	haar	komst.

Het	CvTA	staat	voor	efficiënt	en	betrouwbaar	collectief	beheer	van	auteurs-	en	naburige	rechten.	Voor
makers	en	gebruikers.	Ter	behoud	van	een	waardevolle	en	diverse	culturele	sector.
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Verlengde	termijn	consultatieronde	CvTA	beleid	en	opvolging	reacties
Per	16	januari	2025	zijn	de	cbo’s	in	het	kader	van	een	consultatieronde	in	de	gelegenheid	gesteld	om	vragen	te
stellen	over-	en	opmerkingen	 te	maken	 ten	aanzien	van	een	drietal	 documenten	die	 van	belang	zijn	 voor	de
huidige	praktijk	van	instemmingsverzoeken	(preventief	toezicht).	Het	betreft,	naast	het	publicatiebeleid	van	het
CvTA,	de	Handreiking	Instemmingsverzoeken	en	het	geactualiseerde	Beleid-	en	uitvoeringskader.

Van	Cedar	werd	een	verzoek	 tot	nadere	 toelichting	ontvangen.	Vanuit	VOI©E	kwam	een	verzoek	namens	de
cbo’s	om	de	consultatietermijn	op	te	schorten	 tot	na	de	publicatie	van	het	rapport	over	de	wettelijke	evaluatie
van	het	CvTA.	Omdat	de	documenten	toezien	op	optimalisering	van	de	huidige	praktijk	(en	dus	geen	rekening
houden	 met	 eventuele	 wijzigingen)	 leek	 dit	 het	 CvTA	 niet	 opportuun.	 Wel	 werd	 de	 termijn	 om	 te	 reageren
verlengd	 tot	1	april.	Het	CvTA	heeft	van	Cedar	en	VOI©E	vóór	1	april	een	 reactie	ontvangen,	die	momenteel
worden	 bestudeerd.	 Waar	 dat	 past	 zullen	 de	 gemaakte	 opmerkingen	 worden	 verwerkt.	 De	 aangepaste
documenten	die	geschikt	zijn	voor	de	huidige	uitvoeringspraktijk	zullen	vervolgens	beschikbaar	worden	gesteld
op	de	website.

Het	CvTA	beantwoordt	vragen	van	de	Raad	van	Europa	over	actuele
ontwikkelingen	in	het	collectief	beheer	van	auteursrechten
De	Raad	van	Europa	stelt	dat	de	snelle	technologische	vooruitgang	en	de	zich	ontwikkelende	bedrijfsmodellen
wereldwijd,	de	cbo’s	in	Europa	confronteren	met	nieuwe	uitdagingen.	Hierbij	staan	bestaande	waarden,
werkwijzen	en	uitgangspunten	ter	discussie.	Daarnaast	wordt	geconstateerd	dat	het	auteursrechtenlandschap
aanzienlijk	is	geëvolueerd	sinds	de	vaststelling	van	de	CRM-richtlijn	en	het	verslag	van	de	Commissie	over	de
toepassing	van	de	richtlijn,	dat	in	2021	werd	gepubliceerd.

Deze	ontwikkelingen	kunnen	gevolgen	hebben	voor	de	normen	voor	governance,	financieel	beheer	en
transparantie	van	de	cbo’s	en	hebben	op	hun	beurt	weer	invloed	op	een	passende	aanpak	van	het	toezicht	op
collectief	beheer	in	de	lidstaten.	Belangrijk	is	dat	het	toezicht	helpt	om	de	integriteit,	efficiëntie	en
geloofwaardigheid	van	cbo’s	te	helpen	behouden	en	ervoor	te	zorgen	dat	zij	de	belangen	van	de
rechthebbenden	dienen.

De	raad	wil	op	basis	van	een	uitgebreide	vragenlijst	aan	alle	lidstaten	(Questionnaire)	een	grondige	analyse
maken	van	de	huidige	omstandigheden	waarin	de	cbo’s	opereren,	met	bijzondere	aandacht	voor	de
licentiepraktijken.

Het	CvTA	heeft	op	verzoek	van	het	ministerie	van	JenV	gereageerd	op	de	vragen	van	de	Raad.	U	vindt	deze
reactie	hier.	De	vraagstukken	sluiten	aan	bij	het	brede	gesprek	dat	het	CvTA	met	de	sector	wil	voeren	over	wat
nodig	is	voor	een	duurzaam	collectief	beheer.	

Oproep	aan	cbo's	om	besluiten	van	wezenlijke	invloed	te	delen
Tot	op	heden	ontving	het	CvTA	van	cbo’s	beperkt	informatie	over	besluiten	van	wezenlijke	invloed	op	de
taakuitoefening	ex	artikel	5	lid	1	Wet	toezicht.	Het	CvTA	vindt	het	van	belang	om	meer	ervaring	op	te	doen	met
deze	meldingsplicht.	Dit	kan	een	instrument	zijn	voor	de	toezichthouder	om	ontwikkelingen	te	monitoren.

Het	CvTA	heeft	dan	ook	in	maart	2025	een	brief	aan	de	sector	verstuurd	met	het	verzoek	invulling	te	geven	aan
het	informeren	van	het	CvTA	over	alle	besluiten	van	wezenlijke	invloed	zoals	bedoeld	in	artikel	5	lid	1	Wet
toezicht.

Het	College	benadrukt	dat	artikel	5	lid	1	Wet	toezicht	enkel	een	informatieverplichting	vooraf	behelst.	De
bedoelde	besluiten	vereisen	dus	geen	instemming	van	het	College.	Dat	neemt	niet	weg	dat	het	informeren	over
een	besluit	van	wezenlijke	invloed	voor	het	College	aanleiding	kan	zijn	om	tekst	en	uitleg	te	vragen	en	zijn
handhavingsinstrumentarium	in	te	zetten.
	

De	website	van	het	CvTA	is	vernieuwd
Op	11	maart	jl.	is	de	vernieuwde	website	van	het	CvTA	live	gegaan.

De	nieuwe	site	heeft	een	frisse	uitstraling	en	eenvoudiger	zoekopties.	Het	CvTA	voldoet	met	de	nieuwe	website
aan	de	wettelijke	verplichting	digitale	toegankelijkheid.

We	nodigen	u	graag	uit	een	kijkje	te	nemen	op	www.cvta.nl.

Klik	hier	voor	de	nieuwe	website

Nieuwe	financieel	medewerker

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.
Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt	u	zich	hier	afmelden.
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